

## Bestyrelsesmøde Dansk Svømmebadsteknisk Forening

|                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               |                                            |                                                                                                              |                                                     |
|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|--------------------------------------------|--------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-----------------------------------------------------|
| <b>Mødedato:</b><br><br><b>16.08.2018</b>                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     |                                            | <b>Sted</b><br><br>DGI-Byen, Tietgensgade 65, 1704 København                                                 | <b>Referent:</b><br><br><i>Karin Rye Riddermann</i> |
| <b>Ref. nr.</b><br><br><b>89/2018</b>                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         | <b>Emne:</b><br><br><i>Bestyrelsesmøde</i> |                                                                                                              |                                                     |
| <b>Dagsorden:</b><br><br><div><div>1.</div><div>Godkendelse af referat fra 12. juni</div><div>2.</div><div>Siden sidst</div><div>3.</div><div>Regnskab</div><div>4.</div><div>Projekter</div><div>5.</div><div>Emner til drøftelse</div><div>6.</div><div>Arbejdsgrupper (bladet, events, årsmøde og studieture)</div><div>7.</div><div>Eventuelt</div></div> |                                            |                                                                                                              |                                                     |
| <b>Deltagere:</b><br>Lars Norring (LN)<br>Klaus Rask Petersen (KRP)<br>Liselotte Jacobsen (LI)<br>Anette Larsen (AL)<br>Kenneth Laursen (KLA)<br>Henrik Due (HD)<br>Mette Bendstrup<br>Mads Ramsing                                                                                                                                                           |                                            | <b>Afbud:</b><br>Torben Andersen (TMA)<br>Kent Skovdahl<br><br><b>Sekretariatet:</b><br>Karin Rye Riddermann |                                                     |

### 1. Godkendelse af referat

Referat fra den 12. juni godkendes uden bemærkninger.

### 2. Siden sidst

#### a. Ind- og udmeldelser

Ingen ændringer siden sidst.

#### b. AquaPunkt

Intet siden sidst

#### c. Erhvervslivredderprøven

Liselotte har på AquaShare.nu refereret fra Styregruppemøde 22. juni, hvor det blev drøftet hvordan vi kan reklamere mere for prøven, så det er den, der vælges af svømmehallerne. Der bliver stadig uddannet mange dommere, men man er lidt bekymret for om nogle dommere uddanner personale i egen svømmehal, men ikke får 'købt' deres beviser. Så længe der ikke er krav fra myndighederne om uddannelse, er det dog svært at gøre noget ved.

Man kunne måske arbejde for at det bliver lettere at tiltrække dommere fra omkringliggende svømmehaller.

Det er en god idé at sætte fokus på Erhvervslivredderprøvens styrker ift andre prøver – og måske kan vi bidrage til en 'kampagne' à la "Her har vores livreddere bestået erhvervslivredderprøven"....

d. **Svømmebadsassistentuddannelsen**

Før sommerferien havde vi 15 sikre elever og skolen har derfor besluttet at køre holdet. Men nu hvor vi er tilbage fra sommerferien viser det sig at Lalandia ikke kommer med de lovede to, hvorfor vi pt er lidt udfordrede og reelt ikke ved om holdet bliver oprettet.  
(Hillerød er heldigvis kommet med én mere end forventet, så der er nu 14 elever på holdet).

Karin tager initiativ til et møde mellem Lars og FOA – meget gerne med Carsten for at få afklaret processen i det videre arbejde – vi kan ikke blive ved med at bruge så mange ressourcer bare på at samle 15 elever hvert år.

e. **Aqua Akademiet**

Boot camp 30. august med 43 deltagere + instruktører. Der reduceres lidt i holdene, så der ikke undervises på halvtomme hold. Anette kommer ikke, så Karin deltager i stedet. Fremover kører boot camp kun hvert andet år med inddragelse af udenlandske undervisere.

Kan vi spille på de styrker vi har i kursuskataloget, så vi kører mere på teknik mv.

Karin kan tage kontakt til Dansk Rengøringsteknisk Forbund for at høre om vi kan drage nytte af et samarbejde.

Styring af vandbehandling – det er svært at overføre den viden, man får på Teknik I og Teknik II til egen hal – kunne være godt med opfølgning i egen hal, hvor man bliver mere konkret. Der er 4-5 overordnede leverandører af CTS – hvordan optimerer du styringen af din egen hal.

Derudover er der stadig godt salg i interne kurser.

f. **Rådet for Større Badesikkerhed**

Der er indkaldt til bestyrelsesmøde den 26. september, hvor en stor del af dagsordenen omhandler certificeringsordning for svømmebade.

g. **Samarbejdspartnere**

**Møde med Miljøstyrelsen** – rigtig god oplevelse. De var meget lydhøre og interesserede i at arbejde sammen med os for at lave gode regler for svømmebadene.

**Fækale uheld:** Der er fremsendt disposition til projektet, som i vidt omfang bliver en skrivebordsundersøgelse af hvad man gør i andre lande, og om man kan finde en Best Practice.

**Styrelsen for Patientsikkerhed** sidder med i styregruppen – dem har Klaus netop haft møde med i anden sammenhæng, og de har stor fokus på Legionella i forskellige sammenhænge.

I vores nabolande er der lovpligtig årlig screening for legionella – i DK er udfordringen at det er en politisk udfordring at det kan blive rigtigt dyrt at screene for Legionella.

Lars: Vil gerne sikre at vi får den rigtige faglige feedback på projektet for at sikre at vi får det bedst mulige resultat ud af projektet. Bør vi hyre biologer el.lign. til at bidrage til en kvalificering af projektet? Niras har en mikrobiolog, der kan kvalificere vores svar eller feed-back med gode argumenter og analyse af de mål vi har. Klaus tager kontakt og får afklaret pris og arbejdsopgaver.

Det kunne være fint med undervisning af de kommunale miljøgodkendere, så der kan være bedre viden hos beslutningstagere. Kan vi evt. indgå i en form for samarbejde med KL – inden denne vej udforskes, skal vi dog være helt klar på hvad vi vil foreslå som kan forbedre forholdene.

#### **Connectsport:**

Vi mangler at få en uddybning af, hvad han ønsker at samarbejde om.

#### **Samarbejde med TI:**

Lars Norring har haft møde med Brian fra TI, der gerne vil samarbejde med foreningen, hvilket er positivt.

TI har gode kontakter til udlandet, og vi skal integrere dem i foreningens arbejde, hvor det giver mening for begge parter.

#### **IFFD:**

Lars deltog i den generalforsamling, hvor foreningen ændrede navn til IFFD. Lars har desuden taget imod en invitation til møde, som bliver afholdt så snart mødet kan placeres i kalenderen.

#### **f. Kommunikation**

Det besluttet at opsigte aftalen med A Jour Presse omkring fast månedlig pris for artikler til hjemmeside så snart sekretariatet er klar til at overtage opgaven.

Vi kan fastholde Erling Madsen som freelancer, men sekretariatet skal klare prisen af inden opgaven udføres.

### **3. Regnskab**

Der bliver brugt flere penge på bestyrelsesmøder pga flere møder og flere deltagere i møderne. Det besluttet at dette er en følge af beslutningen fra 2017 om at udvide bestyrelsen med suppleanter, og budgettet for 2020 bør derfor reguleres i forhold til det reelle niveau.

Der er realiseret 57.000 mere på kontingent end budgetteret, og omkring 50.000 ekstra på årsmødet.

Vi mangler at finde anvendelse for projektpengene.

### **4. Projekter**

Det er svært at drive projekter med høj kvalitet på frivillig basis – de rådgivere og leverandører, som vi gerne vil have til at lave noget for os på frivillig basis, har ikke engang tid til at vende tilbage på henvendelser. Kan vi evt. ansætte en projektkoordinator, der kan sikre fremdrift i projektgruppen og det

vigtige arbejde som gruppen laver? Eller skal hele arbejdsmodellen gentænkes? Projektstyregruppen arbejder videre med at optimere processer mv.

## 5. Emner til drøftelse

Jubilæum ved medlemmerne – udsættes til næste møde.

Noter til handleplanen: udsættes til næste møde.

Persondatapolitik: Det fremsendte udkast godkendes uden kommentarer.

IAKS invitationer: sekretariatet fremsender fortsat til bestyrelsen, der overvejer det fra gang til gang....Kan vi evt. samarbejde med TI omkring referater mv. fra den type konference.

## 6. Arbejdsgrupper

### Bladet

Idéer til både artikler, temaer og annoncører modtages stadig gerne.

### Events

Næste arrangement er Odense Havnebad i august der er flyttet til 13. september på grund af Odenses aktivitetsplaner

– derefter sæsonafslutning i Fredericia den 22. november.

### Årsmøde/SportsFair

SportsFair – DSF skal have egen aftale om del af salget fra SportsFair. Dette sikrer Karin.

Klaus gennemgår oplægget til konferenceprogram.

Gode idéer modtages gerne.

### Studieture

God respons på planerne om at lave tur til Island i 2019. Island – Line er i fuld gang med at planlægge detaljerne og vi regner med at kunne lande prisen på omkring 9.500.

Næste tur går til Interbad i Stuttgart, hvor der ved mødet var 12 tilmeldte (i skrivende stund er tallet dog 17).

## 7. Eventuelt

Karin undersøger vækstpuljer o.lign. ifm. it-projekt for foreningen.

Kommende mødedatoer:

30. oktober kl. 10 – 15 ved Niras, Jupitervej 1, 6000 Kolding

13. december kl. 12.00: Liselotte og Kenneth arrangerer julefrokost

29. januar kl. 10 – 15 ved Niras, Jupitervej 1, 6000 Kolding

19. marts kl. 17 – 18.30 på Hotel Fredericia, Vestre Ringvej 100, 7000 Fredericia /derefter middag om aftenen.

20-21 marts 2019:                    Årsmøde og SportsFair

